
 

Acta Sessió Constitució Consell Assessor de Turisme de Cabrera de Mar  

Dia: 15 de desembre de 2022. 

Hora: 19.00h a 20.30h. 

Format: Presencial. 

 

Assistents: 

Òscar Fernàndez, primer tinent d’alcalde i regidor de participació ciutadana de Cabrera de Mar. 

Sergi Teodoro, regidor d’hisenda, cultura i equipaments de Cabrera de Mar.  

Laura Martínez, tècnica de turisme i cultura de Cabrera de Mar.  

Guillem Palà, tècnic de participació ciutadana. Fundació Pere Tarrés.  

Juan Barea, representant polític (AI-CM) 

Guillem Aresté, representant (PSC) 

Anton Albajes, representant (CUP) 

Bernat Ubia, representant comerç (Go2sail, S.L.) 

Javier Mula, representant allotjaments (La Mer BCN) 

Josep Miquel Boix, representant cultural y esportiu privat (Club Agility Canic) 

Josep Maria Cusachs, representant cultural y esportiu privat (Grup esportiu La Genera) 

Xevi Latorre, representant cultural y esportiu privat (Dclub Padel & Wellness) 

David Farrell, Consell municipal entitats (Fundació Burriac) 

Toni Balada, Consell municipal entitats (Agrupació Sardanista) 

Pere Rodríguez, Consell municipal entitats (TAC) 

 

Ordre del dia: 

1. Constitució consell assessor de turisme. 

 



1.1 - Presentació del Regidor d’Hisenda, Cultura i Equipaments. 

1.2 - Organització i funcionament. 

1.3 Espai de participació totsfemcabrera.cat. 

1.4 Presentació dels membres. 

2. Presentació dels recursos i productes turístics del municipi: estat i novetats. 

3. Debat sobre accions a treballar. 

3.1 Quines accions es poden fer conjuntament a nivell turístic? 

3.2 Idees per crear nou producte turístic. 

3.3 Possibles col·laboracions del sector privat i les entitats del municipi a la Festa de 

les Bruixes i al Festival cultural iberoromà Reviu Ilturo. 

3.4 Propostes de les persones assistents. 

4. Selecció de temes a tractar en el pròxim consell. 

4.1 Línies estratègiques. 

4.2 Accions concretes. 

 

La sessió comença a les 19.03. 

Obertura del primer tinent d’alcalde. 

L’Òscar Fernàndez comença presentant les persones que componen la taula i es felicita que 
s’hagi pogut constituir l’últim consell que faltava per constituir. Explica que l’objectiu principal 
del dia és constituir el Consell Assessor de Turisme, que compta amb la participació d’agents 
públics i privats, per impulsar el pla de turisme de Cabrera de Mar i reforçar la seva promoció 
econòmica. Cabrera és un municipi amb molt patrimoni històric que creu amb un turisme “sa” i 
responsable. No es creu en un turisme de platja i guingueta. Es creu amb un turisme cultural i 
patrimonial que ha d’afavorir a les empreses del municipi. Des del Govern municipal s’aposta 
per la petita i la mitjana empresa i per la col·laboració publicoprivada. És important aquest tipus 
de consell per tal de   

Agafa la paraula el Sergi Teodoro. Explica que Cabrera de Mar es basa en un potencial de  
cultural, especialment jaciments arqueològics al castell de Burriac, i tota la part natural (platja + 
parc de la serra del litoral). Remarca la temàtica del turisme esportiu: hi ha clubs i instal·lacions, 
proves com curses que passen per Cabrera de Mar (Burriac attack, Ironman..) S’ha de poder 
canalitzar per tal que aquestes activitats beneficiïn el comerç, la restauració, els allotjaments i 
inclús els clubs esportius i les instal·lacions. El que es vol fer avui és ficar en context quin és el 
ventall d’oferta que l’Ajuntament de Cabrera de Mar ara té sobre la taula, impulsat pel mateix 
ajuntament o per altres institucions públiques per tal que tothom en sigui coneixedor per tal de 
generar un debat sobre les possibilitats d’interacció dels diferents agents del municipi, recollint 
idees i propostes. 



En Guillem Palà explica tota la dinàmica de funcionament del consell, així com les 
característiques de la plataforma web “totsfemcabrera.cat”, pensada per facilitar la 
dinamització de la participació. S’inclourà la presentació de l’exposició a la web 
“totsfemcabrera”, per tal de consultar-ne els detalls i punts més rellevants.   

A continuació es procedeix a la constitució del consell assessor de turisme, per tal de fer-ho, els 
membres del consell, designats mitjançant sorteig, procedeixen a dir el seu nom, cognoms, si 
són membres representants de partits polítics, allotjaments, restauració, comerços o entitats. 
Sent que hi són presents més d’un terç dels membres del consell amb dret a vot, es dona per 
constituït el consell assessor de turisme. En Guillem Palà aprofita per recordar l’ordre del dia. 

A continuació es passa a la presentació de la Laura Martínez sobre “recursos i productes turístics 
del municipi: estat i novetats”. És rellevant indicar que el 2017 s’aprova el pla de turisme de 
cabrera de mar, on s’identifiquen els elements estratègics per esdevenir un referent turístic al 
baix maresme i els recursos turístics. Alguns dels punts més rellevants de la presentació són els 
següents: 

- Es fa èmfasis en el ventall de turisme que s’ofereix a Cabrera de mar i es comenta que 
la intenció és sempre veure com aquest ventall pot interaccionar els diferents agents 
del territori. 

- Cabrera és un referent turístic al baix maresme amb un gran potencial arqueològic. El 
fet de comptar amb una zona dedicada al conreu permet oferir comerç de proximitat. 
Els recursos turístics principals són el castell de Burriac, els jaciments arqueològics, el 
nucli antic de Cabrera i també es compta amb molt patrimoni immaterial com ara les 
llegendes sobre les bruixes de cabrera... 

- El 2019 es va fer un pla de senyalització turística que incloïa les rutes de senderisme que 
s’havien començat a crear el 2018, moltes de les quals passen pel castell de Burriac. 
Existeix una aplicació gratuïta que permet geolocalitzar i facilita les rutes.  

- Algunes de les rutes ja estan penjades a la plataforma “Wikilog”, al perfil del Consorci 
turístic del Maresme 

- Cabrera de Mar forma part de la via marina del camí de Sant Jaume.  
- Des de fa any es fan visites guiades i teatralitzades al castell de Burriac.  
- El Festival iberoromà Ilturo és un esdeveniment que divulga el patrimoni iber i romà de 

Cabrera de Mar. Es fan, entre altres, visites al poblat Iber.  
- Des del consorci turístic del maresme s’ha creat rutes gamificades i Cabrera de Mar en 

forma part.  
- A la festa de les bruixes també es divulga el patrimoni medieval de cabrera, es realitzen, 

per exemple, tallers infantils medievals.  
- Cada cop es fan més actes de cultura popular.  

Alguns dels reptes pendents són: 

- Implementació del Pla director del Castell de Burriac.  
- Implementació Pla director del Patrimoni Arqueològic de Cabrera de Mar.  
- Juntament amb els agents del Parc de la Serralada litoral es busca aconseguir l’adhesió 

a la Carta Europea de Turisme Sostenible.  

Es poden consultar la resta dels detalls a la presentació penjada a la plataforma web 
“totsfemcabrera.cat”.   

 



Agafa la paraula el Sergi Teodoro per clarificar ampliar la informació dels dos plans dels quals ha 
parlat la Laura Martínez: 

- El pla director del Castell de Burriac recull unes inversions per un valor aproximat de mig 
milió d’euros, principalment per reparar les restauracions que es van fer el 1994, sanejar 
espais que ara mateix estan malmesos, implementar il·luminació fixa i uns recursos de 
tecnologia 3D a l’espai.  

- Respecte al pla director dels jaciments arqueològics, el principal problema que hi ha a 
cabrera de mar és que els jaciments arqueològics cauen en terreny privat, on s’anaven 
a fer edificacions. Tot això ha provocat, durant 20 anys, modificacions de planejament 
urbanístic. Ara com ara algunes estan pendents de resoldre i altres ja estan resoltes. 
L’objectiu és que els jaciments quedin integrats en l’entorn urbà, que es puguin visitar 
obertament i que hi hagi reconstruccions 3D. Aquest pla s’eleva a 1,6 milions d’euros.    

Agafa la paraula l’Òscar Fernàndez com a part de la regidoria d’esports. Explica que tot i que 
Cabrera de Mar no organitza pròpiament cap cursa a nivell esportiu, sí que dona suport a la 
“Burriac Attack”, una de les curses més conegudes del Maresme Central i el baix Maresme, 
aportant recursos econòmics i logístics. La contrapartida és que un 80% de la cursa passa per 
territori de Cabrera de Mar. De fet, culmina i es fa l’entrega de premis a Cabrera.  També es 
col·labora amb la cursa Burriac Extrem. Es busca que les curses promocionin gratuïtament 
comerços locals, entitats esportives i empreses de Cabrera (qui vulgui adherir-se a la promoció 
s’ha de posar en contacte amb l’Ajuntament). A nivell de muntanya hi ha un club “Bike Burriac”, 
que ha fet activitats com la cronoescalada. L’Òscar comenta que l’esport és exemple de turisme 
saludable i net.  

L’Òscar Fernàndez comenta que es va perdre el club nàutic per motius aliens a l’ajuntament i el 
club (legislació supramunicipals), el que fa que ara mateix no hi hagi activitats aquàtiques que 
tinguin lloc a la platja. Això no obstant, s’està treballant per tal que el pla d’usos de la platja de 
Cabrera de Mar contempli la possibilitat de poder instal·lar un complex que en temporada 
d’estiu pugui desenvolupar activitats marítimes. També parla del projecte de regeneració de les 
platges de Cabrera, que estan en regressió.   

Agafa la paraula novament la Laura Martínez explicant que totes aquestes iniciatives es 
gestionen des de la marca “Gaudeix Cabrera”, que es va crear fa alguns anys i inclou cultura i 
turisme. La web és “gaudeixcabrera.cat” i compta amb perfil a les xarxes socials Instagram i 
Facebook. La Laura explica què es pot trobar a la web i demana a les persones assistents que 
facin propostes sobre com millorar la pàgina. També comenta l’existència del punt d’informació 
turística de la Font Picant, així com el volum i perfil de visitants.  

A partir d’aquí el Guillem Palà explica que s’han pensat unes temàtiques temptatives amb 
relació a les quals els membres del consell assessor present poden fer propostes (i les descriu) 
però que la idea de fons és que els membres es facin propi l’espai de debat i puguin parlar de 
qualsevol tema que considerin oportú.   

La primera intervenció la fa en David Farell, de la Fundació Burriac, qui expressa que hi ha una 
activitat que fa 22 que es fa des de la Fundació Burriac, que és la trobada d’amics al castell de 
Burriac, que se celebra el segon diumenge de juny. Aquest membre creu que es podria reforçar 
des del consell assessor de turisme, ja que caldria obrir una altra etapa de sinergies i 
col·laboració amb agents externs als dels amics que formen part de la Fundació. També hi podria 
haver més contacte amb el gaudeixcabrera.cat 



 

Participa Xevi Latorre (fibra, club de pàdel). Es veu possibilitats d’aliança amb les activitats 
organitzades des d’agility (hi ha persones que també són membres del consell) per fer activitats 
de cara a l’estiu on es potenciés un ambient familiar, a la platja, per fer activitats esportives que 
incloguessin parts relacionades amb els gossos. 

La Laura Martínez pregunta, per clarificar, si el que s’apuntava és la possibilitat d’organitzar un 
campus a la platja amb activitats esportives que inclogués una part relacionada amb els gossos. 
El Xevi Latorre assenteix i la Laura Martínez diu que s’estudiarà.  

Agafa la paraula Pere Rodríguez (TAC) dient que Cabrera té un patrimoni extens, però hi ha mal 
aprofitament d'aquest, i fica l’exemple de la masia de cal Bartomeu, on es podrien organitzar, 
diu, moltes més activitats, tot i que reconeix que l’accés és complicat. Proposa que el dia de la 
verema es podria organitzar una activitat al celler de la Masia.   

L’Òscar Fernàndez assenteix.  

El Sergi Teodoro diu que està completament d’acord amb el Pere. Segons ell és una evidència 
que els equipaments culturals s’han de millorar i potenciar. En aquesta línia s’ha desenvolupat 
tres plans, tres estudis de programació. Un és el de can Bartomeu, que és al que es referia el 
Pere Rodríguez. El pla marca l’espai com un espai museístic enfocat a la verema, amb 
reproduccions per tal que s’entengui com es feia la verema antigament. L’últim és el de Cal 
Conde, que ha d’anar destinat a esdevenir un centre cultural, integrant l’escola de música amb 
un altre espai museístic. En Sergi reconeix que s’ha de tendir a millorar aquests espais i proposa 
que podria ser un dels temes a tractar en els pròxims consell assessors de turisme.   

El Guillem Palà explicita que ha pres nota i que serà una de les temàtiques a tractar en els 
pròxims consells assessors de turisme.  

Intervé Toni Balda que diu que des de l'organització sardanista organitzen la verema i a vegades 
es pensen que estaria força bé organitzar-ho a l’espai de can Bartomeu, però el problema de 
l’espai és que la majoria de socis de moltes entitats no pugen llevat que sigui una cosa puntual, 
ja que la pujada és força pronunciada. Això fa que les activitats tinguin més afluència de públic 
quan s’organitzen dins del nucli urbà. Segons el Toni, les indicacions per les persones que venen 
de fora i ho volen visitar també es podrien millorar. A nivell de propostes, diu que hi ha molts 
municipis on les entitats culturals  organitzen activitats durant una setmana on participen totes. 
Això és podria fer, segons ell, un cop la sala nova estigui enllestida per intentar integrar les 
activitats de totes les entitats i fer més lligams entre elles. 

L’Òscar Fernàndez assenteix que la nova sala ha de ser un nexe entre les entitats de Cabrera de 
Mar. De fet, diu que s’està caminant cap aquí i aquesta setmana precisament es signava la 
titularitat pública de l’antiga sala de teatre, que serà la nova sala de teatre. Després recupera el 
tema de la col·laboració entre el grup fibra i l’agility i s’ofereix a fer una reunió per tractar el 
tema.       

En Javier Mula, membre de “La Mer” i representant de l’hotel que anteriorment era Can Viver, 
diu que la Laura (Martínez) i la gent de la ràdio els han ajudat bastant en els seus inicis. Diu que 
tot i que només tenen 6 habitacions li agradaria proposar col·laboracions amb el tema de la 
verema, de turisme cultural a nivell ibernoromà... I pregunta si seria possible concertar una 
reunió amb diferents associacions.  



L’Òscar Fernàndez explica que l’antic hotel de Can Viver tenia un tracte molt fluid amb 
l’Ajuntament, ja que moltes de les activitats de la festa major d’Agell (un veïnat històric de 
Cabrera), com ara les havaneres, es feien als seus jardins. Diu que estan molt disposats a seguir 
col·laborant en aquesta línia. Diu que especialment en Sergi Teodoro i la Laura Martínez 
lideraran aquesta col·laboració.    

En David Farell, de la Fundació Burriac, diu que a Alella hi ha un binomi que funciona molt bé 
turísticament que són els jaciments arqueològics amb la temàtica del vi. També reflexiona dient 
que tot i que les diferents entitats es coneixen quan són de la mateixa temàtica, a vegades costa 
d’establir relacions quan la temàtica no és la mateixa i el consell assessor podria ser una 
oportunitat per fomentar aquest coneixement. Apunta al fet que es podrien provar altres 
formats, pel consell, com el de taula redona. Reivindica la necessitat de revisar constantment 
les accions que es decideixen, ja que canvien les circumstàncies. També apunta al fet que abans 
hi havia més participació en l'organització de “la  Fira” (Ilturo, segurament)  i s’avaluava com 
havia anat cada any, el que feia que es poguessin millorar coses.   

L’Òscar Fernàndez recorda que la qüestió de l’estacionament ja s’està tractant al Consell 
d’infraestructures i mobilitat, tot i que també es podria treballar en aquest consell 
paral·lelament.   

En Pere Rodríguez (TAC) apunta que quan hi ha un esdeveniment és més fàcil convocar gent, 
però quan no hi ha esdeveniments, si algú vol visitar Cabrera de Mar quan fa bon temps “a les 5 
de la tarda lo és difícil fer un cafè, ja que tots els establiments estan tancats”. Diu que no és 
responsabilitat de ningú, però que és un fet que s’ha de contemplar.  

L’Òscar Fernàndez diu que tot i que a títol individual pot estar d’acord en l’apreciació, des de 
l’Ajuntament no es pot fer gaire cosa.  

Intervé Anton Albajes (CUP), que posa en relleu que faltaria ficar més èmfasis la comunicació 
dels esdeveniments que es fan a Cabrera a nivell online. Inclús es podria contemplar petites 
inversions per rendibilitzar més els actius que ja es tenen.  

L’Òscar Fernàndez coincideix amb l’Anton i creu que s’ha de caminar cap aquí. De fet, ja hi ha 
una persona treballant a nivell de “community manager” a gaudeixcabrera. Diu que el problema 
podria ser més administratiu (la forma com justificar el pagament) que no pas l’import, ja que 
molts cops amb petites quantitats es pot fer una molt bona difusió.  

Reprèn la paraula l’Anton Albajes (CUP). Més enllà d’esdeveniments macro, promocionar 
esdeveniments més reduïts, ja que per poc que funcionessin ja tindrien un impacte a l’economia 
local. Activitats com vacances en família. S’hauria d’establir sinergies entre aquestes promocions 
i el comerç local.  

L’Òscar Fernàndez explica que s’actua en dos sentits: grans actes ja existents com la festa major, 
“l’emplaça’t”, l’iIlturo, etc., i un altre eix de recuperació d’actes més íntims i de recuperació de 
tradicions. Aquest any, per exemple, es recuperarà “el quinto”. També diu que es comentarà 
amb la regidoria d’ocupació la possibilitat d’impulsar algun concurs que reverteixi en el comerç 
local.  

Intervé Juan Barea, representant ICM. Diu que tots els temes que s’estan tractant li semblen 
correctes i suggereix fer actes al pla de l’Abellà, ja que si no és un indret que queda aïllat de la 
resta de Cabrera. Apunta al fet que hi ha hagut malentesos entre la gent d’ambdós nuclis i creu 



que és important que el tema es tracti en aquest consell. Diu que algú ha de donar veu a la 
població que viu al pla de l’Abellà, i per això s’expressa en nom seu.  

L’Òscar Fernàndez recorda que gairebé la totalitat de les activitats de la castanyada van ser 
dutes a terme al pla de l’Abellà. Això no obstant, apunta al fet que la clau, segons ell, no és la 
diferenciació entre veïnats sinó reforçar la comunicació entre ambdós barris. S’està treballant 
amb la diputació aquesta línia, per fer un vial que connecti millor els dos nuclis i, de fet, va ser 
el tema principal del consell d’infraestructures (la via verda).  

L’Anton Albajes (CUP) diu que està totalment d’acord amb el que acaba d’expressar l’Òscar. Està 
molt d’acord amb la proposta d’unir els nuclis de Cabrera. Proposa que es vagi més enllà de la 
via verda, ja que creu que el projecte es quedarà curt, per aconseguir una mobilitat sostenible. 

Respon l’Òscar Fernàndez assentin en què la via verda és només el primer pas cap a una 
connectivitat més fluïda, però és almenys un primer pas que fa que sigui una mica menys difícil 
la relació entre nuclis.   

El Guillem Palà, recollint alguns dels arguments que s’han expressat amb anterioritat, recorda 
que es podria crear una comissió de treball on es posessin en contacte les diferents entitats per 
tal de teixir les sinèrgies de les que s’havia parlat.  

L’Òscar Fernàndez diu que l’Ajuntament pot fer de pont si es creu que generar una taula de 
treball és massa complex.     

Intervé Anton Albajes (CUP) que recorda que es pot utilitzar la plataforma “totsfemcabrera” 
(decidim) per fer propostes i plantejar nous temes.  

L’Òscar Fernàndez explica que hi ha una acció de govern que promou que no es convoquin 
consells de participació fins al juny de l’any vinent (2023), com que hi ha eleccions i per tal de 
ningú pugui utilitzar els consells per fer pressió política i electoral. Seria el nou govern 
l’encarregat de convocar els següents consells quan es faci possessió del càrrec. Però diu que 
tot i que el govern considerava que era el més oportú, el consell pot convocar sessió plenària si 
ho creu convenient.   

El David Farell diu que li sembla bé però, ja que avui s’han pensat coses, la Laura Martínez, com 
a tècnica de turisme, podria gestionar aquestes propostes. Així que demana que si algú té idees 
relacionades les hi faci arribar.  

La Laura Martínez assenteix.  

L’Òscar Fernàndez recorda que el fòrum del totsfemcabrera.cat serveix també per aportar idees.     

En Javier Mula, membre de “La Mer” també creu que es podrien connectar independentment 
de la convocatòria d’una sessió plenària.  

El Xavi Latorre expressa que li sembla estrany no tornar-nos a reunir fins al juny, ja que algunes 
de les activitats o esdeveniments es donaran de cara a l’estiu i s’han de preparar abans.   

Hi ha una intervenció d’una persona que diu que per parlar amb l’Ajuntament o amb la tècnica 
tal vegada no faria falta fer un plenari.  

L’Anton Albajes diu que entén l’argumentació de l’Òscar, però haurien de saber ser madurs en 
l'àmbit polític i si hi ha el “brou de participació” s’hauria d’aprofitar.  



En Pere Rodríguez apunta al fet que en una reunió de treball per tirar endavant iniciatives 
turístiques a Cabrera el component polític pot ser que no sigui necessari.  

El Guillem Palà torna a recordar la idoneïtat de la plataforma totsfemcabrera.cat per organitzar-
se d'ara endavant, ja que no acaba de quedar clara si se celebrarà o no sessió plenària del consell 
assessor de turisme.  

La Laura Martínez proposa que el que es podria fer és deixar uns dies per tal que els membres 
pensin temes d'interès que es podrien ficar en comú a través de la plataforma i després es 
podrien crear grups de treball segons les temàtiques. 

El Guillem Palà creu que podria ser una bona forma i que, arribats al moment, es podria crear 
una comissió de treball si es creu necessari.  

Els membres assenteixen amb el cap.  

Com que no hi ha més intervencions es dona per finalitzada la sessió. 

Cal recordar que de les úniques propostes que han quedat apuntades com a necessàries de ser  
tractades a la mateixa sessió plenària són els espais museístics que estan previstos de ser 
desenvolupats i aconsellar sobre la millor forma de fer-ho (Can Bartomeu i Cal Conde). 

 


